
Referat Bestyrelsesmøde den 18. februar 2019, kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: 

 Carsten Jensen (CJE) 
 Carsten Bach (CB) 
 Kaj Bækgaard (KB) – gik kl. 19.30 

 Christian Alstrup (CA)  
 Lissi Bank Lassen (LBL)  

 Henrik Stigel (HS) 
 Carina Jonsson (CJO) 
 Michael Handberg (MH) 

 Ole Ørum-Petersen (OØP) - afbud 
 Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  

 
1. Godkendelse af dagsorden.  

Godkendt uden kommentarer. 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt uden kommentarer.    
 

3. Gæster 

Chefgreenkeeper Jarl Tranekær Jørgensen og PRO Mads Riis deltager og 
informerer og svarer på spørgsmål vedr. bane og træning.     

Jarl: 

Vinterplanen er rimelig ajour og vil blive nået uden problemer. Det varme vejr 
hjælper.  

2 popler fjernet af kommunen på par 3 bane; de rydder også op efter fældning.  

Der er kommet nye planker på broerne hul 5 og hul 7. 

Der er lavet nye bunkerkanter hul 8, 12 og 18.  

Vandplanen for hul 5/6/7 fungerer efter hensigten; vandet forsvinder hurtigere 
end normalt.   

Opstart af greens og teesteder sker ligesom sidste sæson, hvor vi propper, 
knuser propperne og genbruger dem. Vi udnytter naturens egne materialer, og 

sparer penge til indkøb af topdress.  

Teesteder rettes af, eftersås og tromles.  

Der er ansat 2 uddannede greenkeepere; det skal sikre et højt fagligt niveau, 

der vil være med til at få den finish på banen vi ønsker. 

Gødningsplanen for 2019 er lavet ud fra nye jordprøver, så vi sikrer at vi gøder 

så det passer til vores jordforhold og det behov vi har på banen.  

Maskinparken er på plads; på sigt bliver det nødvendigt med en ny 
roughklipper.   



Der arbejdes med en 5 års plan; den vil komme på plads i løbet af 2019 og 
præsenteres for bestyrelsen når klar. 

2 elementer i planen er bunkers og fairways. Bunkerkanterne er skåret og de er 
efterhånden ved at komme for tæt på greens. Fairways skal topdresses for at 

jorden løbende tilføres korrekt næring og terrænet hæves.  

Mads:  

Det har fungeret godt med det nye Indendørs træningscenter. Det gode vejr 

har lokket folk ud; og med lys på drivingrange har det været muligt at træne 
optimalt i vinter.  

Der er solgt enkelte lektioner, men der har også været en del selvtræning.  

I den nye sæson introduceres golfskoler af 2 timer; enkelt og overskueligt for 

de fleste.  

Der er indkøbt en TrackMan, der skal sikre mere kvalitet i undervisningen, med 
bedre målinger.  

Begyndertræningen gøres mere fleksibel, med temaer hver uge, hvor 
begynderne kan tilmelde sig 4 uger frem. Man får således mulighed for at 

komme igennem alle moduler selvom man ikke lige kan deltage på bestemte 
dage/aftener. Træningen stopper når man overføres til kanin; dvs. det kan 
være alt fra 4 – 6 uger til halvt år, alt efter evner. 

Man tilgodeser de hurtige, og giver tid og plads til de der har brug for det.  

Succes med julekampagner med 12 klip for 10 klips pris; der er solgt flere end 
året før.     

HGK er et unikt sted for træning; det er nemt at komme til. Jo bedre 
træningsanlæg, jo flere bruger det.  

Fordel at være ansat af klubben.  Kan bidrage til klubliv og klubmiljø.  

Har modtaget positiv respons på træning, det er blevet normalt at gå til 
træning.  

Ønskesedlen:  

Udvikling af TrackMan, teknologi, simulatorgolf enten som egen investering 
eller i samarbejde med Ikast Indoor Golfcenter.   

Jonas Nissen vil i sæsonen hjælpe med begynder- og +37 træning.  

4. Økonomi 
a. Regnskab og likviditet.   

Indtægter: 
 Kontingenter over budget. 

 Indskud kun 65 tkr. fra årsbudget. 
 Sponsor på års budget. 



Omkostninger: 
 Totale omk. følger budgettet. 

Likviditet 
 Pr. 31.01: 1,4 mill. – 400 tkr. bedre end sidste år. 
 Har været positiv hele december og januar. 

 
b. Medlemmer. 

 

Det lykkes at fastholde medlemmer, hvilket bl.a. kan skyldes, at de tiltag, der 

er gjort vedr. banen, har effekt samt at det gode sociale miljø i klubben, som 
udvalg og klubber-i-klubben er med til at skabe, også har positiv effekt.    

c. Sponsorer. 

Alle huller på Parkbanen er solgt for 2019, samt ekstra skilte, der gør vi må 
udvide skiltestanderne.  

5. Virksomhedsplan & Forretningsorden 

a. Gennemgang af nuværende Virksomhedsplan 

Efter en gennemgang af de ønskede ændringer og tilretninger og lidt 

ekstra rettelser blev opdateringen af Virksomhedsplanen godkendt.   

Den opdaterede version lægges på hjemmesiden. 

b. Forretningsorden  

Ingen rettelser.  

 



6. Tema-og repræsentantskabsmøde DGU 

a. CB, CJE og BWM deltager 

b. Temamøde fredag med flg. emner:  

 Livsfaser og idræt 

 Hvordan rekrutterer vi generelt flere medlemmer? 

 Hvordan løser vi junior-problematikken med et tab på knap 40 % 

over de seneste 10 år? 

 

c. Repræsentantskabsmøde 

 Der skal vælges ny formand. 

 

7. Nye og kommende projekter 

a. Par 3 bane 

Planen om udvidelse af par 3 banen drøftes på baneudvalgsmøde 

mandag den 25/2; de ”nye” huller tegnes op og det vurderes, om der er 

plads til 9 huller. Hvis der er enighed om det, beholder vi stregerne for 

de nye huller, og for at vurdere under begynderforløb-1, om spillet vil 

fungere med 9 huller.  

Budget holder pt. i forhold til afsat beløb.  

 

b. Terrassebelægning og – møbler 

Det er desværre ikke muligt med fliser pga. vægt. Der arbejdes derfor nu 

med en tæppeløsning sammen med nye møbler. BWM henter ideer og 

tilbud hjem og inddrager husudvalget når klar.  

 

c. TrackMan 

Der er indkøbt en brugt TrackMan til brug for træning. Giver bedre 

målinger end FlightScope, som har været anvendt indtil nu.  

 

d. Net på hul 11 

Det nuværende net trænger til udskiftning. Nyt købes ind og påmonteres.  

 

Der er udarbejdet en projektoversigt, der skal være med til at sikre et bedre 

overblik over økonomi og forløb for de projekter, der er i gang eller skal i 

gang. Oversigten præsenteres ved bestyrelsesmøderne.   

8. Info fra Golfmanageren. 

a. Status på momspenge nye og gamle 

Der arbejdes med 2 projekter vedr. momspenge fra 2018: 

 par 3 bane 

 Terrassebelægning- og møbler 



Der blev i forbindelse med indsamlingen i december givet 109 gaver á kr. 

200 = kr. 21.800, der vil indgå i ansøgningen i 2019. 

 

b. Nedsættelse af regeludvalg 

Der nedsættes et regeludvalg bestående af Lars Klode, Erik Møller-

Jensen og Carsten Jensen. Lars Klode bliver formand. 

Vedtagelse af nye lokalregler. 
Bestyrelsen skal vedtage jf. Virksomhedsplan. 

 
Der er lavet nye lokalregler pr. 1/1-19, der afspejler de nye golfregler. Det 
gør at kun banemarkeringer & beskyttelse af nye træer er med. 

 Tidligere lokalregler vedr. sten i bunkers er udgået – nu løse 
naturgenstande.  

 Afstandsmåler, bold flyttet på green og for lav score – udgået, da de 
alle indarbejdet i reglerne. 

 

c. Idrætsrådet møde vedr. fondsøgning den 14/1 

LBL og CJE deltog i mødet, hvor der var ideer til den gode ansøgning 

Vi har adgang til www.fonde.dk med adgang til mange fonde. Vi vil 

udarbejde en liste over relevante fonde og banker.  

Foreningspuljen (DIF & DGI) åbnes igen og der kan søges fra 1/3 19.   

Derudover er der Tilskudsordningen i Herning Kommune som Idrætsrådet 

bestyrer. Her kan der også søges til kurser og idrætsmateriel.  

d. Idrætsrådet møde vedr. eSport den 23/1  

BWM deltog og har tidligere deltaget i andet eSport møde. Vi må 

erkende, at det ikke er nu, der skal satses på eSport i golf. 

Investeringerne er for store. 

  

e. Firkløver fakta 2018 

 Herning har kun gået 8.7 runder i år mod sidste år 14.88 

 Herning ligger markant under på gns. runde pr. medlem, Åskov er 

på 14.37 og Brande på 11.59 og Herning de 8.7 

 Med Hernings markant færre runder betyder det også at værdien 

af en runde stiger fra kr. 47.56 til kr. 60.43 pr. runde. 

 Og endelig Hernings samlede indtægt for runder stiger fra 95 tkr. 

til 180 tkr. Derudover får vi vores adm. bidrag på 125 tkr.  

 Det er derfor mere end vi har budgetteret. 

 

f. Vandafgift 

Modsat tidligere DGU-udmelding, om gode muligheder for at slippe for at 

betale vandafgift, hvis man bruger egen boring med ikke drikkevand, 

http://www.fonde.dk/


viser det sig ikke muligt. Vi har forespurgt SKAT om et bindende svar, 

men fået nej.  

 

g. Idrætsrådets holder repræsentantskabsmøde den 11. april 2019, med 

flg. emner:  

 Workshop: Brug sociale medier til flere medlemmer i foreningen 

 Rundvisning Terminalen 

 Repræsentantskabsmøde 

 Prisuddeling 

 

h. Er der en stjerne i din forening?  

 Anker Høsts initiativpris - årets idrætsforening (5.000 kr.) 

 Ringkøbing Landbobanks Talentpris (10.000 kr.) 

 SparNords Ungdomspokal - årets unge idrætsleder (5.000 kr.) 

 netIPs frivilligpris (5.000 kr.) 

Indstillinger til priserne indsendes senest d. 10. marts. 

 

Vi sender emne ind; spændende om vi får en nominering.  

 

i. Ferie for alle 

Herning Golf Cafe serverer tapas 

Vi laver en Regelkonkurrence med flg. præmier:  

 2 x 1 overnatning for 2 pers. på Hotel EYDE 

 10 x 2 greenfee 

og vi har et tilbud med på 4 greenfee, kun kr. 600,- 

9. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM  

Se under pkt. 4 

 

b. ErhvervsGolf udvalg – BWM 

Der er 50 virksomheder med efter at nogle er gået ud og andre kommet ind; 

ved opstartsmøde den 14/3 er der gæster med og her forventes det, at der 

kommer 3 – 4 nye med. 

 

c. Handicapudvalg – CJE 

Intet nyt.  

 

d. Regeludvalg – CJE 

a. Konstituering 

b. Nye lokalregler  

Se pkt. 8 



e. Amatør-og ordensudvalg – BWM 

Intet nyt.   

 

f. Baneudvalget – CB 

Se pkt. 3 

 

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt.  

 

h. Banekontrol-og serviceudvalg – HS  

Opstartsmøde på vej.  

 

i. Visionsudvalget – CA 

Intet nyt.  

 

j. Kommunikationsudvalget – CA 

Årsskriftet er færdigt og i trykken så det er klar til messen. Et fremragende 

nummer og med et produktionsforløb der har kørt rigtig godt.   

 

k. Turneringsudvalget – OØP 

l. Det er konstateret, at Rødder og Solsikker spiller udeturnering samme dag 

som Royal Holdturnering afvikles i klubben. Da klub-i-klubberkomiteerne har 

modtaget klubbens turneringskalender forud for deres egen planlægning, 

finder bestyrelsen, at det er et rigtigt dårligt signal at sende og henstiller på 

det kraftigste, at en klub-i-klubben koordinerer med klubben, hvis de ønsker 

at lægge et arrangement på samme dato, som et allerede programsat 

arrangement. Da det er et fælles mål at optimere antallet af deltagere til alle 

arrangementer, ønsker vi at undgå sådanne situationer fremover. 

 

m. Begynderudvalget – MH 

Opstart den 30. – 31. marts med hold 1, hvor der allerede er 19 tilmeldte.  

Der er holdt regelaften for udvalget, med indblik i undervisning af nye regler 

til de nye spillere.   

Der er møde vedr. Diabetes medlemmer den 27/2 hvor vi aftaler hvordan vi 

tager mod Diabetes medlemmer i 2019.  

 

n. Kaninudvalget – HS   

Turneringsplanen er klar og opstart forventes den 4/4 2019.  

Den 19/3 holdes der markør/mentor møde. 

 

o. Juniorudvalget – BWM  

Der er holdt 3 opstartsmøder, hvor arrangementer og fordeling af opgaver 

er planlagt.  



Ny formand for udvalget er Anja Ryssel.  

 

p. Eliteudvalget – BWM 

Der er uændret trup til 2019, og forventningerne er top-2 til alle hold.  

 

10. Næste møde. 

Mandag den 29. april 2019  

11. Eventuelt. 

Der er en række arrangementer på vej:  

o 7/3 Frivillig møde 

o 9/3 Åbent hus 

o 12/3 Kursus for 4 klubber 

o 30-31/3 Begynderhold 1  

o 18/4 Golfens Dag 

HS: Problem med betaling ved kanin/torsdagsturnering. Kan det løses med 

mobilepay?  

BWM undersøger om klubbens mobilepay kan bruges.  

Klubber-i-klubben anbefales at oprette deres eget MobilePay.  

CJE præsenterede den nye webside på vej. URL sendes med ud i mail til 

bestyrelsen. 


